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Media frames US-Chinese relations in the websites of 

US and Chinese news channels - a comparative study 

for the Arabic-speaking CNN & CGTN website



أطر معالجة العلاقات الأمريكية الصينية في مواقع القنوات الإخبارية الأمريكية والصينية

مجلة البحوث الإعلامية، جامعة الأزهر، كلية الإعلام 950

ــاة  ــة وقن ــاة CNN الأمريكي ــة لقن ــة المواقــع الإلكتروني ــن أطــر معالجــــ ــف عــــ ــل مشــكلة الدراســة في الكشــــ تتمث

ــل مضمــون  ــة؛ مــن خــال صحيفــة تحلي ــة الصيني ــة للعلاقــات الأمريكي ــة العربي ــة الناطقــن باللغ CGTN الصيني
لدراســة الموضوعــات الــواردة عــن العلاقــات الأمريكيــة الصينيــة بالموقعــن، وذلــك في الفتــرة مــن 20 ينايــر2021 

حتــى 20 أبريــل 2021؛ باســتخدام أســلوب الحصــر الشــامل للمــواد في الموقعــن. وتبــن مــن الدراســة أن موقــع 

)CGTN( الصينــي اعتمــد علــى قالــب )الخبــر( كفــن أساســي مــن الفنــون التحريريــة لعــرض المــواد الخاصــة 

بالعلاقــات الأمريكيــة الصينيــة بنســبة %48.2، يليــه قالــب )التقريــر الإخبــاري( بنســبة %39، في حــن اهتــم 

موقــع )CNN( الأمريكــي بقالــب )التقريــر الإخبــاري( بنســبة %55، يليــه قالــب )الخبــر( بنســبة %22. وبالنســبة 

للموضوعــات: حــازت قضيــة )أزمــة كورونــا( النصيــب الأكبــر في موقــع )CGTN( بنســبة %36، في المقابــل اهتــم 

موقــع )CNN( الأمريكــي بـــ )قضايــا الديمقراطيــة وحقــوق الإنســان( بنســبة %45. وفيمــا يتعلــق بالأطــر، اعتمــد 

موقــع )CGTN( الصينــي علــى )إطــار الأزمــة( بنســبة %20، بينمــا اعتمــد موقــع )CNN( بشــكل كبيــر علــى 

ــه )إطــار الاهتمامــات الإنســانية( بنســبة 22%. )إطــار الصــراع( بنســبة %28، يلي

الكلمات المفتاحية: الأطر؛ المواقع الإلكترونية؛ العلاقات الأمريكية الصينية.

The problem of the study is to reveal the processing frameworks of the websites 
of the two American channels CNN and the Chinese CGTN channel for American Chi-
nese relations in Arabic. Through the content analysis newspaper to study the topics 
contained in the US-Chinese relations with the two sites, from January 20/2021 to 
April 20/2021, using the comprehensive inventory method of the materials in the 
two sites. It was found from the study that the Chinese (CGTN) website relied on 
the (news) template as a basic art of editorial arts for displaying materials related to 
US-Chinese relations by 48.2%, while the (news report) website focused on ( CNN) 
American template with (news report) by 55%, followed by template (news) by 22%.
The study found that the issue of the (Corona crisis) took the largest share for the 
(CGTN) website, with a percentage of 36%, while the American website (CNN) was in-
terested in (democracy and human rights issues) by 45%. The most important frame-
work that the Chinese CGTN website relied on is the “crisis framework” by 20%, and 
the CNN website relied heavily on the “conflict framework” by 28%, followed by the 
“human concerns framework” by 22%.

Keywords; frames; websites; US-China relations
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